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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 66. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo energetyczne oraz ustawy o gromadzeniu, przetwa-
rzaniu i przekazywaniu informacji kryminalnych.



(Początek posiedzenia o godzinie 15 minut 08)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Marek 
Ziółkowski)

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
…w długiej debacie. W tej chwili mamy przegłosować 

wnioski. Stanowisko jest mniej więcej znane. W związku 
z tym będę starał się prowadzić to dosyć szybko, pytając 
tylko pana ministra Tomczykiewicza, którego witam wraz 
ze wszystkimi osobami towarzyszącymi. Powtórzę raz 
jeszcze: prawo energetyczne oraz ustawa o gromadzeniu, 
przetwarzaniu i przekazywaniu informacji kryminalnych.

Poprawka pierwsza, senatora Michalskiego.
Wszyscy państwo mają druki.
Czy pan minister ma tę poprawkę w rączce?
(Głos z sali: Nie, ma telefon.)
A w drugiej rączce ma pan poprawkę? Rozumiem, że 

rząd zgadza się na tę poprawkę. Tak?

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:
Bardziej skłaniamy się ku kwocie 250 tysięcy euro. 

Uważamy, że kwota 1 miliona 200 tysięcy jednak jest zbyt 
wysoka i za dużo przedsiębiorców zostanie wyłączonych 
z procesu koncesji. A przypomnę, że ten proces w wyniku 
przyjęcia następnych poprawek nie będzie wymagał skła-
dania kaucji podczas obrotu na rynku krajowym.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Proszę państwa, czy w takim razie poprawka pierw-

sza…
Czy senator Michalski chciałby jeszcze coś na ten temat 

powiedzieć?

Senator Jan Michalski:
Tak. Generalnie te małe kwoty nie są na tyle małe, żeby 

się nie opłacało uciekać od dzielenia czy pączkowania firm, 
a 1 milion 200 tysięcy to kwota wpisana do ustawy o ra-
chunkowości i ustawy o PIT. Podmioty, które osiągają taki 
obrót, są zobowiązane do prowadzenia pełnej rachunko-
wości, a zatem są to firmy prowadzące troszeczkę więk-
szą działalność. Chodzi o to, żeby przetestować rynek. Ze 
względu na ostrożność namawiałbym państwa senatorów 

do zastosowania tej wielkości. Myślę, że po pewnym cza-
sie będzie można zweryfikować, czy dotyczy to naprawdę 
dużej liczby podmiotów, czy można sobie pozwolić na to, 
żeby, że tak powiem, odetkać urząd URE. Dziękuję.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Słyszeliśmy opinię rządu.
Proszę państwa, kto jest za poprawką pierwszą, senatora 

Michalskiego? (3)
Kto jest przeciw? (1)
Kto się wstrzymał? (4)
Poprawka została przyjęta.
W takim razie poprawka druga została wykluczona.
Poprawka trzecia, senatora Iwana. Tutaj mamy większą 

liczbę regulacji.
Panie Ministrze, co z poprawką trzecią?
(Sekretarz Stanu w Ministerstwie Gospodarki Tomasz 

Tomczykiewicz: Poproszę pana dyrektora.)
Pan dyrektor Dąbrowski się wypowie.
Proszę bardzo.

Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:

W poprawce trzeciej wprowadzone zostały przepisy, 
które zrównują nabycie wewnątrzwspólnotowe i dostawę 
wewnątrzwspólnotową z obrotem krajowym, najkrócej 
rzecz ujmując. Przypomnę, że dotychczas dostawa we-
wnątrzwspólnotowa funkcjonowała jako działalność ob-
jęta koncesją na obrót z zagranicą, a dzisiaj jest zrównana 
z obrotem krajowym.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Dobrze, ale co z tego wynika, jeżeli chodzi o podsumo-
wanie stanowiska rządu?

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:

Rząd zgadza się z tą propozycją.
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Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Kto jest za poprawką trzecią? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (2)
Dziękuję. Poprawka została przyjęta.
Poprawka czwarta, w zasadzie jest w pewnym sensie 

powiązana.
Proszę bardzo, Panie Ministrze.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:

Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Kto jest za tą poprawką? (8)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (0)
Dziękuję. Poprawka została przyjęta.
Poprawka piąta, poprawka KGN.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:

Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Kto jest za? (7)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (2)
Dziękuję bardzo. Poprawka została przyjęta.
Teraz poprawka szósta, pana senatora Iwana. Zwracam 

uwagę, że to jest jedno z rozwiązań, które wyklucza dwie 
następne poprawki.

Czy rząd mógłby się wypowiedzieć na temat, bo tu jest 
cały ciąg poprawek, Panie Ministrze?

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:

Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

W takim razie poddaję pod głosowanie poprawkę szó-
stą, senatora Iwana.

Kto jest za tą poprawką? (7)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (2)
Poprawka szósta została przyjęta.
Siódma została wykluczona.

Poprawka ósma to jest, jak rozumiem, poprawka legi-
slacyjno-porządkowa.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:

Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Nie ma żadnych problemów legislacyjnych. Minister 

jest za.
Kto głosuje za tą poprawką? (9)
Dziękuję bardzo.
W takim razie zostaje nam…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
A, przepraszam. Kto jest przeciw? (0)
Mi się zdawało…
(Głos z sali: Jest dziewięć, jednogłośnie.)
Tak, mi się wydawało, że dziewięć to będzie jednogło-

śnie. Niech tak będzie.
W takim razie, proszę państwa, do przegłosowania 

mamy dziewiątkę.
Stanowisko rządu?

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Tomczykiewicz:
Jesteśmy przeciw, już wyjaśnialiśmy panom senatorom 

dlaczego.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
W takim razie kto jest za tą poprawką? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał? (1)
Pan senator Iwan wstrzymał się od głosu.
Dziękuję bardzo.
Przegłosowaliśmy wszystkie poprawki.
Senator sprawozdawca, pan senator Iwan, tak się dzisiaj 

namęczył, ze chyba jeszcze raz wystąpi.
Dziękuję państwu bardzo…
Pan senator Czelej. Proszę bardzo, Panie Senatorze.

Senator Grzegorz Czelej:
A moja poprawka, dziesiąta?

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
To jest tak, że w momencie, kiedy została przyjęta 

poprawka szósta, poprawki siódma i dziesiąta zostały 
wykluczone. To jest inna wersja poprawki dziesiątej i dla-
tego w zestawieniu wniosków tak Biuro Legislacyjne 
przyjęło.

Tak?
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(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 
Senatu Michał Gil: Jeśli potrzebne są wyjaśnienia, to…)

Panie Mecenasie, bardzo proszę o wyjaśnienie.

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
A więc tak: poprawka szósta wyklucza poprawkę dzie-

siątą z tego powodu, że mamy tutaj do czynienia z zupełnie 
inną koncepcją merytorycznego rozwiązania. Pan senator 
Czelej proponuje, aby przepis uzależniał wielkość zabez-
pieczenia majątkowego od wielkości obrotu, natomiast 
poprawka szósta zakłada, że wielkość zabezpieczenia ma-
jątkowego będzie uzależniona od rodzaju węgla, który jest 
przedmiotem obrotu. Dziękuję.

(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Czyli to są inne 
koncepcje, ale one zmierzają w tym samym kierunku. 
Stosuje się trochę inną metodę, jak rozumiem, tak?)

Znaczy, to jest to samo rozwiązanie, tylko została przy-
jęta inna metoda.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

To samo, tylko inna metoda. Ale cel jest ten sam, Panie 
Senatorze. Dlatego pewnie to tak wyglądało.

Dziękuję bardzo – dziękuję panu ministrowi, dziękuję 
wszystkim…

Kończymy.
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 15 minut 16)
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